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Milí sousedé,
do nového roku s novou energií. 
Doslova. Pro školy a pro městský úřad 
společně jsme úspěšně nakoupili plyn 
na letošní rok na burze. Slibujeme si od 
toho úspory v provozu. Protože je cena 
vládou zastropovaná, nemůžeme na 
denním trhu platit víc než strop. Pokud 
cena klesne pod strop, budeme opera-
tivně platit míň, přičemž už nyní (na 
konci ledna) je burzovní cena plynu na 
hraně cenového stropu, respektive spíš 
pod ním. Jakmile doběhnou smlouvy 
na elektřinu, chceme postupovat stejně 
– to jest společným nákupem v balíčku, 
abychom dosáhli lepších cen – ať už to 
bude na burze, nebo přímo od doda-
vatele. Mimochodem k tomuto nákupu 
se mohou připojit i právnické osoby – 
budete vítaní, když se přidáte.

Také jsme obešli městské budovy 
s odborníky na úspory energií. Vznik-
nou z toho stavební úpravy a změny, 
které mají snížit náklady. Například 
jsme navštívili čerstvě dokončené šatny 
AFK, kde je potřeba instalovat nové to-
pení. Překvapivý výsledek je, že nejvý-
hodnější je vzhledem k nepravidelnému 
provozu elektrický kotel plus ohřev vody 
na střeše. Mimochodem investice bude 
i po inflaci zhruba o dvě třetiny levnější 
oproti tomu, co vymyslela předchozí 
radnice.

Věnujeme se i správě obří hotovos-
ti na účtu města, kterou vloni dost 
zásadně postihl zub inflace. Škoda 
že předchozí radnice nepředala kro-
mě zformátovaného notebooku také 

nějaké připravené projekty, na které by 
se dalo navázat – s čestnou výjimkou 
rekonstrukce družiny, která pokračuje, 
a návrhu na rekonstrukci náměstí, aby-
chom nemuseli tyto peníze jen ukládat 
– tentokrát už za použitelný úrok –, ale 
mohli je skutečně využít pro zkvalit-
nění života ve městě. Letošek tak je ve 
znamení projektové přípravy.

Uvnitř novin najdete výzvu, jak si 
vládě říct o 150 000 Kč na rychlé za-
teplení domu. Tyto peníze jsou určené 
pro seniory a domácnosti, které pobírají 
příspěvek na bydlení. To zásadní je, 
že na provedení prací nepotřebujete 
žádné vlastní úspory, protože peníze 
se vyplácejí dopředu. Řekněte si o ně, 
pomůže to. n

Jiří Sochor, místostarosta

informace kalendář
ZASTUPITELSTVO MĚSTA
Zveme občany na jednání zastupitel-
stva města, které se koná 15. února 
od 18 hodin v obřadní síni Měst-
ského úřadu Libčice nad Vltavou.

NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ
n  TJ Sokol hledá pracovní sílu na 

úklid tělocvičny a dalších prostor 
v areálu. Bližší informace:  
starosta@sokollibcice.cz.

n  Mateřská škola přijme na plný úva-
zek pracovníka/ci na úklid. Bližší 
informace: Z.Frantova@seznam.cz.

n  Město Libčice nad Vltavou přijme 
pracovníka městské čety. Pokud 
vás těší práce venku a máte dob-
rou fyzickou kondici, tak právě vám 
nabízíme pestrou a smysluplnou 
práci v přátelském kolektivu. Náplň 
práce spočívá v úklidu města, péči 
o zeleň i drobných opravách.  
Po zaučení budete pracovat se 
stroji a s malou mechanizací. 
Bližší informace:  
miroslava.kousova@libcice.cz. 

www.libcice.cz/
zivot-ve-meste/
volna-pracovni-
-mista/)

ZNÁMKY NA POPELNICE
Po svozu odpadu 8. února nech-
te své popelnice venku, známky 
budou vylepovány do 17. 2. 2023. 
Známky si osobně nevyzvedávejte.

MĚSTSKÁ KNIHOVNA 
Knihovna rozšiřuje provozní dobu 
o čtvrtek od 8 do 14 hodin.

 SO 18. 2.    10.00    PRO VŠECHNY 

Libčický masopust
Tradiční průvod městem s bohatým 
programem: masopustní jarmark, 
zabijačka, prodejní stánky, zpěvy 
a tance, soutěže pro děti a další.
venkovní areál TJ Sokol

 SO 18. 2.    15.00    VÝSTAVA 

Vernisáž 
Velkoformátové kresby a malby malířky 
Hany Garové: Show Me the Body hovoří 
jazykem tělesnosti a malířské hutnosti.
arto.to galerie v Uhelném mlýně

 PÁ 24. 2.    18.00    FILM 

Srdce dubu
Přírodopisný film, který sleduje dobro-
družné životy obyvatel jednoho stromu.
Kino Kotelna

 PÁ 24. 2.    20.00    FILM 

Adam Ondra:  
Posunout hranice
Portrét fenomenálního českého spor-
tovce a lezce Adama Ondry.
Kino Kotelna

 SO 25. 2.    12.00    SPORT 

OCR závody
Lagunino zve děti a dospělé na překá-
žkový závod – CROSS Lagunino OCR 
Race. Závodníky čeká trať v Úholičkách.

 SO 25. 2.    20.00    FILM 

Tygři 
Film na motivy skutečného příběhu 
fotbalového supertalentu ze severu 
Evropy v soukolí fabriky jménem Inter 
Milán.
Kino Kotelna

CHCETE  
KOMPLEXNÍ 
A RYCHLÉ 
INFORMACE  
O DĚNÍ VE MĚSTĚ? 

Stáhněte si aplikaci  
nebo se registrujte na  
libcice.munipolis.cz/registrace
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Usnesení rady a zastupitelstva města 
RADA MĚSTA 22. 11. 2022

n  Bere na vědomí příkaz starostky 
k provedení inventarizace.
n  Bere na vědomí informaci o instalaci 
vánočního osvětlení.
n  Bere na vědomí cenovou nabídku fir-
my Codexis (online právní informační 
systém) a pověřuje starostku objedná-
ním systému.
n  Schvaluje obsazení stavební a inves-
tiční komise.

RADA MĚSTA 29. 11. 2022

n  Bere na vědomí informaci ředitele 
ZUŠ o vyplacení odměn zaměstnan-
cům ZUŠ.
n  Souhlasí s vyplacením odměny za II. 
pololetí 2022 ředitelce MŠ a řediteli ZUŠ.
n  Doporučuje ZM přijmout neinves-
tiční dotaci MF na přípravu prezident-
ských voleb ve výši 28 200 korun a do-
taci MMR na projekt Adaptace objektu 
č. p. 54 na školní družinu ve výši  
17,5 milionu korun.
n  Pověřuje starostku podpisem dodat-
ků smluv na zajištění svozu odpadů.
n  Jmenuje doc. Ing. Jiřího Dvořáka, PhD., 
členem komise životního prostředí.
n  Starostka svolává jednání ZM 14. 12. 
od 18 hod v obřadní síni s navrženým 
programem.

RADA MĚSTA 6. 12. 2022

n  Bere na vědomí informaci ředitele 
ZŠ o vyplacení odměn zaměstnancům 
a souhlasí s vyplacením odměny  
za II. pololetí 2022 řediteli ZŠ.
n  Schvaluje obsazení dotační komise.
n  Doporučuje ZM revokovat usnesení 
č.4-1/2022 ZM a schválit návrh mě-
síčních odměn za výkon jednotlivých 
funkcí.
n  Doporučuje ZM schválit termíny 
jednání zastupitelstva: 15. 2., 19. 4.,  
21. 6., 13. 9. a 6. 12. 2023.
n  Stanovuje dobu a místo pro uzavírání 
manželství v roce 2023.
n  Doporučuje ZM schválit návrh 
rozpočtu města 2023 jako vyrovnaný 
s celkovými příjmy a výdaji  
72 771 100 korun.

RADA MĚSTA 13. 12. 2022
n  Souhlasí s přidělením příspěvku 
sociální výpomoci dvou rodinám v Lib-
čicích a pověřuje starostku přípravou 
pravidel.
n  Souhlasí se zněním výzvy a pravidel 
pro podávání žádostí o dotaci na pod-
poru občansky prospěšných činností, 
projektů, aktivit občanů a zájmových 
organizací pro rok 2023 a pověřuje 
místostarostku zveřejněním.
n  Bere na vědomí žádost AFK Libčice 
a pověřuje místostarostu prověřením 
alternativních možností vytápění.
n  Souhlasí s předloženým návrhem 
Dohody o úpravě vzájemných vztahů 
práv a povinností mezi Vodárnami 
Kladno – Mělník, a. s., a městem Lib-
čice nad Vltavou a pověřuje starostku 
města uzavřením Dohody.
n  Nesouhlasí s prodejem částí měst-
ských pozemků v katastru Letky.
n  Souhlasí se změnou alokace nevyčer-
paného příspěvku Libčického občan-
ského spolku LOS z akce Ptačí rok na 
akci Rybova mše vánoční ve výši  
4000 korun.
n  Bere na vědomí informaci o možném 
nákupu energií města a příspěvkových 
organizací pro rok 2023 na komoditní 
burze a pověřuje místostarostu přípra-
vou materiálů pro výběr dohodce.

ZASTUPITELSTVO MĚSTA 14. 12.
n  Souhlasí s přijetím dotace od MF 
a MMR.
n  Bere na vědomí zprávu kontrolního 
výboru ze dne 30. 11. 2022.
n  Bere na vědomí zprávu finančního 
výboru ze dne 7. 12. 2022.
n  Revokuje usnesení a schvaluje návrh 
měsíčních odměn za funkci zastupitel, 
radní, předseda a člen výboru, komise. 
n  Schvaluje návrh provozního rozpočtu 
města na rok 2023.
n  Bere na vědomí informaci o aktuali-
zaci jednacích řádů ZM a komisí RM.
n  Schvaluje termíny jednání v roce 2023.
n  Bere na vědomí zprávu o dotacích.

RADA MĚSTA 22. 12. 2022

n  Bere na vědomí informaci o zavedení 
platebního portálu Středočeského kraje.

n  Souhlasí s cenovými nabídkami 
firmy Accon na dotační management 
a pověřuje starostku města podpisem 
smluv.

n  Stanovuje termíny jednání rady, a to 
10. 1.; 24. 1.; 7. 2., 21. 2.; 7. 3.; 21. 3. 
2023

RADA MĚSTA 10. 1. 2022

n  Schvaluje rozpočtové opatření  
č. 7-2022 s celkovými výdaji a příjmy ve 
výši 158 674 134 korun.

n  Nestanovuje příspěvkovým organiza-
cím ZŠ, MŠ, ZUŠ pro rok 2023 závazné 
ukazatele.

n  Souhlasí s tím, že Libčické noviny 
budou vycházet v počtu 10 vydání 
ročně.

n  Souhlasí s jednacím řádem komisí 
rady města.

n  Bere na vědomí návrh na rekonstruk-
ci a modernizaci sálu a učebny ZUŠ 
a pověřuje starostku města projedná-
ním v komisích.

n  Souhlasí s uvolněním finančních 
prostředků 10 000 korun pro MŠ na 
edukační program pro děti „Zdravotní-
ci – první pomoc“.

n  Bere na vědomí žádost ředitele ZŠ 
na rekonstrukci 2 učeben a 2 kabinetů 
a pověřuje starostku města projedná-
ním v komisích.

n  Pověřuje místostarostu sběrem ná-
mětů na označení nového názvu ulice 
u bytového projektu Park Cihelka.

n  Nesouhlasí s koupí bytu v nové 
zástavbě Park Cihelka dle předložené 
cenové nabídky.

n  Souhlasí s dělením pozemků ve 
vlastnictví společnosti Skanska, které 
sousedí s pozemky města.

n  Souhlasí s cenovou nabídkou 
a pověřuje starostku města podpisem 
smlouvy s Galileo Corporation na zajiš-
tění provozu webu města.

n  Pověřuje starostku vyhlášením 
výběrového řízení na pozici vedoucího 
pečovatelské služby. n red

Zápisy z jednání rady a zastupi-
telstva města v plném znění jsou 
dostupné na webu města.

Kalendář svozu odpadů 2023

ODPADY

Tříděním šetříte naše společné peníze
NAŠE MĚSTO MÁ V OBLASTI ODPADŮ NOVÉ POVINNOSTI,  
NA KTERÉ SE MUSÍ PŘIPRAVIT. OD ROKU 2022  
PLATÍ NOVÝ ZÁKON O ODPADECH. MÁ ZA CÍL SNÍŽIT  
CELKOVÝ OBJEM VYPRODUKOVANÝCH ODPADŮ.

Tento zákon se zaměřuje především 
na odpad, který končí na sklád-
kách, a hlavním nástrojem jsou 

finance. Poplatek za uložení na skládce 
prudce roste a do sedmi let se více než 
zdvojnásobí. Zatímco jsme v roce 2022 
platili za uložení tuny odpadu 900 ko-
run, letos je to tisíc korun a v roce 2030 
to budou téměř dva tisíce korun. 

JAK SE BUDE VYVÍJET POPLATEK 
ZA ULOŽENÍ NA SKLÁDKU

2021 800 Kč za tunu

2022 900 Kč za tunu

2023 1000 Kč za tunu

2024 1250 Kč za tunu

2025 1500 Kč za tunu

2030 1850 Kč za tunu

POMŮŽE NÁM TŘÍDICÍ SLEVA
Můžeme využít takzvanou „třídicí slevu“, 
což je nižší sazba poplatku za skládko-
vání, pokud se vejdeme do stanoveného 
limitu a odpadu nevyprodukujeme více. 
Sleva je výrazná, pro rok 2023 představu-
je polovinu poplatku. A kolik směsného 
odpadu můžeme uložit levněji? Pro 
letošní rok je to 180 kg odpadu na osobu 
a rok. Pokud tento objem v celkovém 
množství za město překročíme, vše nad 

limit zaplatíme v plné sazbě. To se týká 
směsného odpadu, který odkládáte do 
černých popelnic a kontejnerů, nikoli 
toho, který vytřídíme. 

CO MŮŽEME UDĚLAT
Rada je zdánlivě jednoduchá – vytvá-
řet méně odpadu a ten, který vznikne, 
důsledně třídit. V našem městě může 
každý ukládat zvlášť plasty, sklo, papír, 
kovy, tetrapakové kartony nebo biood-
pad. Za zpracování tříděného odpadu 
nezaplatíme ani korunu, naopak městu 
peníze přinese. Ano, za vytříděné slož-
ky odpadu jako sklo, plast, papír nebo 
i nepotřebné elektrospotřebiče město 
nejenže peníze neplatí, ale dostane 
nějaké zpět. Tento příjem pokryje dnes 
30 % našich nákladů na svoz a ukládání 
odpadu. Pojďme tedy společně zařídit, 
aby to bylo víc.

 Odvoz odpadů od občanů je samo-
zřejmá a trochu neviditelná, ale přesto 
poměrně drahá služba. Letos za ni zapla-
tíme přibližně 7,6 milionu korun. A ná-
klady na tuto službu rozhodně porostou. 
Jedinou cestou, jak zmírnit nárůst, je 
snížit množství odpadů a lépe s ním 
nakládat. A tomu se budeme v příštích 
letech intenzivně v Libčicích věnovat. n

Tereza Nehasilová, místostarostka

Novinky  
v roce 2023
POLOPODZEMNÍ KONTEJNERY 
JSOU EFEKTIVNĚJŠÍ
Libčice mají dobrou základní síť 
sběrných míst tříděného odpadu. 
Tvoří ji stanoviště polopodzemních 
kontejnerů a místa s klasickými 
kubíkovými kontejnery na kolečkách. 
Svoz polopodzemních kontejnerů 
při optimálně nastavené frekvenci 
je méně nákladný než častější svoz 
menších kontejnerů. Čistota v okolí 
polopodzemních kontejnerů je také 
příjemnou výhodou. Proto chceme 
vytipovat další lokalitu pro stanoviště 
polopodzemních kontejnerů. Napište 
nám, kde byste sběrné místo uvítali. n

ŽLUTÉ A MODRÉ POPELNICE  
PŘÍMO U DOMU

Přestože většina z nás má kontejne-
ry na tříděný odpad v docházkové 
vzdálenosti, stále velká část zejména 
plastů končí v popelnicích. Abychom 
vám třídění usnadnili a snížili objem 
„drahého“ zbytkového odpadu 
v popelnicích, zavedeme v průběhu 
tohoto roku třídění odpadu přímo 
od prahu domu. Tak se také jmenu-
je dotační titul, který nám umožní 
nakoupit 1000 popelnic na tříděný 
odpad (plast a papír) k jednotlivým 
domům. Prioritně k těm, kteří to 
mají ke stanovištím tříděného od-
padu dál. Děkujeme za prozíravost 
bývalých pracovníků města, že o tuto 
dotaci požádali. O dalších novinkách 
vás budeme průběžně informovat. n

Velkoobjemové kontejnery:  
11. 3. | 15. 4. | 13. 5. | 10. 6.  
12. 8. | 9. 9. | 14. 10. | 11. 11.
Nebezpečný odpad:  
14. 3. | 13. 6. | 16. 10.
Bioodpad: 13. 3. | 27. 3. | 10. 4.  
24. 4. | 8. 5. | 22. 5. | 5. 6. | 19. 6. | 3. 7. 
17. 7. | 31. 7. | 14. 8. | 28. 8. | 11. 9. 
25. 9. | 9. 10. | 23. 10. | 6. 11. | 20. 11.

Kompletní  
informace  
o odpadech  
najdete zde:  
www.libcice.cz/ 
mesto-a-urad/
odpady/

Přehledně zpracovaný kalendář 
svozu odpadů v roce 2023  
bude zveřejněn na zadní straně 
březnových novin. 
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VÍTÁNÍ DĚTÍ
Vážení rodiče, dne 25. 3. 2023 se pod záštitou vedení města  

Libčice nad Vltavou uskuteční akt vítání dětí,  
které se narodily v období od 1. 7. 2022 do 31. 12. 2022.

Maminko a tatínku, pokud máte zájem, aby vaše děťátko bylo přivítáno 
mezi občany města, sdělte prosím jméno a příjmení dítěte, datum jeho 

narození a vaši adresu na Městský úřad Libčice nad Vltavou,  
a to buď e-mailem na adresu matrika@libcice.cz, osobně, nebo  

telefonicky na čísle 607 040 036, a to nejpozději do 15. 3. 2023.

Pozvánka s přesným časem bude včas zaslána.  
Podmínkou slavnostního obřadu je trvalý pobyt dítěte v našem městě. 

DOPRAVA

Ze tří retardérů zbyl jeden
JISTĚ JSTE SI VŠIMLI ZÁSADNÍ ZMĚNY V ULICI KE STUDÁNKÁM.  
POTÉ, CO SE ZDE NA KONCI ROKU 2021 OBJEVILY TŘI RETARDÉRY  
PŘES CELOU ŠÍŘKU VOZOVKY JEN PÁR METRŮ OD SEBE,  
NASTAL DLOUHÝ PROCES ZJISTIT, KDO RETARDÉRY POVOLIL. 

A proč hned tři tak blízko u sebe, 
když tato ulice na obou kon-
cích již retardéry má. Šokující 

bylo, že bývalé vedení města umístilo 
retardéry bez platného povolení. Ihned 
jsme sepsali občanské připomínky. 
Provedení bylo přehnané a nebezpečné, 
zejména pro dětské cyklisty.

Trvalo dlouho, než na konci minulé-
ho roku bylo vydáno konečné rozhod-
nutí, které akceptovalo většinu našich 
připomínek. Ze tří retardérů zbyl jeden 
a po stranách vznikly prostory pro prů-
jezd cyklistů. K faktické nápravě stavu 

rychle došlo až pod novým vedením 
radnice. Zbývá jen odstranit nadby-
tečné dopravní značky. A zjistit, kdo 
rozhodl o prvotní nepovolené instalaci 
a zapříčinil tak nadbytečné finanční 
náklady pro město.

NÁŠ POSTOJ K RETARDÉRŮM
I když je většina řidičů ráda nemá, 
svůj přínos mají – zklidnění dopravy 
snížením rychlosti. Tedy když jsou 
umístěny na potřebných místech, 
řádně navrženy a zbudovány. Napří-
klad každý chápe vyvýšený přechod 

před základní školou. Pak ale máme 
v Libčicích řadu různých neozna-
čených „hupů“ dělaných kdovíproč 
a kdovíkým. Třeba asfaltové hrboly 
v ulici Pod Viničkou.

Aktuálně na radnici vytváříme sou-
hrn existujících a hledáme místa, kde 
by byly retardéry či jiná dopravní opat-
ření vhodné. Jakékoli změny bude vždy 
předcházet veřejné projednání, protože 
právě místní obyvatelé by měli nejvíce 
mluvit do toho, jestli a jaké opatření 
chtějí. Již se nestane, že by byl zbudo-
ván retardér potichu a na černo. Pokud 
víte o místě, které si zaslouží pozornost, 
dejte nám prosím vědět. Nejlépe na 
podatelnu úřadu. n

Jan Menšík, radní

ROZPOČET MĚSTA

Centrum Malina získá přímou podporu z rozpočtu

Zastupitelstvo schválilo vyrov-
naný provozní rozpočet města 
v celkové výši 72,8 milionu 

korun. Rada města při jeho návrhu 
vycházela z kontur dříve nastavených. 
V prosinci se připravuje rozvaha, která 
dává na misku vah předpokládané roč-
ní příjmy a na výdajové straně náklady 
na celkový běžný provoz města. Tam 
jsou zahrnuty i příspěvkové organi-
zace, spolky i sportovní organizace. 
Začátkem nového roku je rozpočet 

doplněn o plánované investiční akce 
v daném roce. Ty vám představíme 
v dalších novinách. Novinkou le-
tošního provozního rozpočtu města 

bylo vyčlenění přímé podpory nejen 
Sokolům a fotbalovému klubu, ale 
také Centru Malina, které patří mezi 
nejvýznamnější garanty volnočaso-
vých aktivit pro naše děti a dospívající. 
Příspěvek je určen zejména na pokrytí 
části nákladů na energie, nájem a back 
office organizací. Věříme, že s touto 
jistotou v zádech se bude všem organi-
zacím dobře fungovat. n

Tereza Nehasilová, místostarostka

PRAKTICKÉ INFORMACE

Poplatky plaťte online
POPLATEK ZA ODPADY
Poplatek za komunální odpad  je 
stanoven na 700 Kč za osobu a rok. 
Zaplatit ho můžete jednorázově nebo 
jednu splátku ve výši 350 Kč uhradíte 
do konce března, druhou do konce 
září. Někteří občané jsou samozřejmě 
zvýhodněni. Přesné informace najdete 
ve vyhlášce na webu města.

POPLATEK ZA PSA
Sazba za psa je stanovena na 400 ko-
run, pokud vám však bylo 65 let, pla-
títe pouze 200 korun. Tento poplatek 
musíte uhradit do konce března. 

NOVĚ MŮŽETE PLATIT ONLINE
Poplatky můžete uhradit buď hotově 
v pokladně městského úřadu nebo 
bankovním převodem na účet číslo 19-
0388178349/0800, kde uvedete variabil-
ní symbol za každou osobu. Pokud ho 
neznáte, napište na matrika@libcice.cz 
a číslo vám pošleme e-mailem. 

Nebo využijte nové platební meto-
dy. Na webu města kliknete na červený 
odkaz, který vás nasměruje na portál 
Středočeského kraje, kde si zvolíte 
druh poplatku. I v tomto případě 
musíte znát variabilní symbol osoby, 
za kterou poplatek platíte. Výhodou 
platby online je, že zaplatíte poplatek 
za komunální odpad za všechny členy 
rodiny najednou. Pokud potřebujete 
poradit, jsme vám k dispozici na čísle 
233 101 651 nebo přijďte osobně.

 Online platba je jednoduchá a rychlá. Detailní 
návod, jak na to, najdete na webu města zde: 
www.libcice.cz/zivot-ve-meste/aktuality/
povinne-platby-obcanu-nove-muzete-platit-
-kartou-682cs.htm

nebo můžete rovnou zaplatit na tomto odka-
zu: platby-sc.cz/organizace/praha-zapad/lib-
cice-nad-vltavou/mesto-libcice-nad-vltavou 

Termíny uzavírání 
manželství
Rozhodli jste se k zásadnímu životnímu 
kroku a plánujete svatbu? Dotazník na 
matrice musíte vyplnit nejpozději mě-
síc před svatbou, kde si také rezervujete 
termín. V první polovině roku můžete 
uzavřít manželství v obřadní síni v čase 
od 10 do 13 hodin ve dnech: 
n  pátek 3. a 10. 2., sobota 11. 2.
n  pátek 10. a 17. 3., sobota 18. 3.
n  pátek 21. 4., sobota 22. 4.
n  pátek 12. 5. a 19. 5., sobota 20. 5.
n  pátek 9. a 16. 6., sobota 17. 6. n red

Myslela jsem si, že tohle se už neno-
sí, že tohle už nikoho nenapadne, 
že to nikoho neuspokojí. Prostě že 
už žijeme v jiné době, ale bohužel. 
Mnoho let jsem neviděla zlomené 
kůly u stromů, ulámané větve nebo 
jinak záměrně poškozené stromy, 
až před několika týdny. Na višních 
a lípě před školou se někdo pořádně 
vyřádil. Kmeny s vervou pomlátil 
a nadělal na nich rozsáhlé rány. 
Stromy se teď musí vyrovnat nejen 
s obtížnými podmínkami, ve kterých 
rostou – suchem, minimálním pro-
storem pro růst, znečištěnou a udu-
sanou půdou, ale ještě s otevřenými 
ranami, které jsou vstupní bránou 
houbovým a jiným patogenům. 
S jistotou mohu říct, že touto páteč-
ní akcí jim zatím neznámí výtečníci 
významně zkrátili život.

Poškozené kmeny jsme s kolegy 
z městské čety ošetřili, začistili jsme 
roztřepené rány, aby je stromy snad-
něji zavalily, a vandalismus jsme 
nahlásili na Policii ČR. Ničení stro-
mů je považováno za přestupek proti 
zákonu o ochraně přírody a hrozí za 
něj nezanedbatelný finanční trest. 
Uvidíme, zda nám v odhalení pa-
chatelů pomohou kamery umístěné 
v centru města. n

Tereza Nehasilová, místostarostka

Příspěvek na provoz největších 
organizací, které zajišťují 
aktivity pro děti, mládež 
i dospělé pro rok 2023:

TJ Sokol Libčice:  580 000 Kč
AFK Libčice:  500 000 Kč
Centrum Malina:  175 000 Kč

Původní realizace bez povolení Konečná schválená varianta
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PETRA PELEŠKOVÁ ZA LIBČICKÝ OBČANSKÝ SPOLEK LOS

Sto dnů na radnici
S KONCEM LEDNA UBĚHNE PRVNÍCH STO DNŮ  
OD NAŠEHO PŘÍCHODU NA RADNICI. TŘI MĚSÍCE 
KAŽDODENNÍHO POZNÁVÁNÍ CHODU MĚSTA,  
JEHO ZAMĚSTNANCŮ I STAVU ÚŘADU. 

Jistě jste netrpěliví a chtěli byste 
brzy vidět novinky v ulicích. 
Věřte, že nezahálíme, jen vše 

musíme připravit. Přesto několik drob-
ných změn již proběhlo. Procházíme 
jednotlivé agendy a třídíme dokumenty 
ve skříních od letitého balastu. Oprav-
du třídíme papíry, nikoliv elektronické 
dokumenty v počítači, i to je aktuální 
realita zdejší radnice. 

CO JSME DOSUD  
NA RADNICI ZAŽILI:
n  Proběhla tři zastupitelstva a jedenáct-

krát jednala rada města.
n  Řešili jsme opakovaně úklid měs-

ta od spadaného listí, dva dny nás 
všechny nepříjemně potrápilo náledí. 
Po svátcích špatně zaparkované auto 
znemožnilo odvoz odpadu z kontej-
nerů na Sahaře. Tomuto jevu chceme 
do budoucna předcházet doprav-
ním opatřením případně stavební 
úpravou.

n  Připravili jsme provozní rozpočet 
města a vyčlenili v něm balíček 
na podporu spolků a sportovních 
organizací. Ty mohly do konce ledna 
žádat o finanční příspěvek dle aktua-
lizovaných pravidel.

n  Úspěšně skončila dvě výběrová 
řízení na doplnění pracovníků správy 
majetku města. Do konce ledna je 
vyhlášeno třetí, tentokrát na vedoucí 
pečovatelské služby.

n  Sešli jsme se se všemi řediteli našich 
škol, abychom se zorientovali v jejich 
vybavení, finančních nárocích na 
příští období, ale i v personálním 
stavu. 

n  Navštívili jsme oba praktické lékaře 
a hovořili o potřebách jejich ambu-
lancí i potížích, se kterými se potý-
kají.

n  Podařilo se nám na komoditní burze 
zajistit zemní plyn na rok 2023 pro 
budovu úřadu, základní a mateř-
skou školu. Nahradíme tím stávající 
smlouvy na dodávky, které neměly 
zafixované ceny. Odvrátili jsme tak 
obavu z neudržitelného růstu cen. 

n  Koncem roku se podařilo zprovoznit 
Platební portál Středočeského kraje 
i pro platby poplatků v Libčicích 
(https://platby-sc.cz) a těší nás, že 
občané novou službu začali hojně 
využívat. S provozovatelem portá-
lu řešíme další úpravy na zlepšení 
aplikace. Uvítáme, pokud se do pla-
tebního portálu připojí školy i další 
instituce (TJ Sokol, AFK) a občané 
budou moci hradit své platby pro 
aktivity v našem městě z jednoho 
terminálu.

CO PŘIPRAVUJEME  
V LETOŠNÍM ROCE:
n  Nedostatečně zdokumentovanou 

technologii přírodního koupališ-
tě necháme posoudit odborníky. 
Předpokládáme, že bude nezbytné 
technologii doplnit a provést navazu-
jící stavebně-technická opatření, aby 
se neopakovala situace z minulého 
roku, kdy systém v horkých dnech 
nestíhal v potřebném rozsahu čištění 
vody.

n  Pokračujeme na projektu nových 
ordinací pro stomatologa a ženského 
lékaře.

n  Chceme přesunout místo sběru 
tříděného odpadu z prostranství za 
Černou Horou a hledáme jiné vhod-
né místo pro další stanoviště polo-
podzemních kontejnerů.

n  Zavedeme bezdrátový městský roz-
hlas, který umožní kvalitní pokrytí 
signálem pro celé území města.

n  Usnadníme vám třídění odpadu, díky 
dotaci můžeme svážet nádoby na 
plast a papír přímo od domu.

n  Necháme zpracovat energetické audi-
ty v městských budovách, na jejichž 
základě budou navržená optimální 
řešení pro úspory a využití alterna-
tivních zdrojů energií včetně hledání 
vhodných dotačních titulů k získání 
finanční podpory i mimo městský 
rozpočet.

n  Postupná digitalizace úřadu nebude 
příliš patrná zvenčí, ale uvnitř nám 
hodně pomůže se správou a oběhem 
dokumentů.

n  Chystáme informační nástroj pro 
včasné varování ČHMÚ na nepřízni-
vé povětrnostní jevy.

n  Probudilo se také několik developer-
ských projektů. S jejich zástupci jsme 
průběžně v kontaktu a budeme jednat 
o podmínkách výstavby a jasném 
profitu pro město.

n  Stále pokračují práce na územním 
plánu města, jeho schválení by mohlo 
být na programu zastupitelstva ještě 
v letošním roce. Stejně tak neustaly 
práce na projektu přestavby centra 
města a na revitalizaci náplavky.

n  Budeme se zabývat parkováním v Le-
tecké ulici, které potřebuje vytvořit 
jasný řád.

n  Čeká nás výběr firmy na údržbu 
městské zeleně i veřejného osvětle-
ní, výběr nájemce areálu koupaliště 
a v neposlední řadě i příprava kon-
kurzu na ředitele základní školy.

Není toho pro letošní rok určitě málo. 
Přesto všechno máte-li další nápady, 
co ve městě zlepšit, neváhejte a pište na 
kontakty: petra.peleskova@libcice.cz, 
tereza.nehasilova@libcice.cz.

Jsme tu pro vás. n 

Ing. Petra Pelešková 
starostka města

9NÁZORY OBČANŮ

pf 2023
spolu doma v Libčicích

ANKETA

Novoroční 
ohňostroj
PODLE ÚČASTI NA NÁPLAVCE SE 
ZDÁ, ŽE JDE O OBLÍBENOU AKCI, 
JINÍ TOMU NEFANDÍ. 

Do redakce dorazil příspěvek 
pana Vladimíra Palana, který tu 
zveřejňujeme: „Opět se blíží jeden 

novoroční nešvar, hloupost, přežitek, ať si 
to nazve každý, jak chce, já v tom mám 
jasno. Před mnoha lety jsem se obrátil na 
předchozí vedení města s tím, jestli koneč-
ně nechtějí upustit od pořádání novoroční-
ho ohňostroje. Neuspěl jsem. Nyní se tedy 
obracím na nové vedení města a radnice 
a žádám je o zrušení této naprosto zbyteč-
né věci. Myslím, že jsou dostatečně známy 
důsledky dělobuchů, rachejtlí a podob-
ných zbytečností. Jednak silně znečišťuje 
ovzduší, dále působí neskutečné trauma 
zvěři a v neposlední řadě to jsou doslova 
a do písmene peníze vyhozené do vzduchu. 

Můžete prosím uveřejnit, kolik naše město 
za uspořádání ohňostroje zaplatí?“ 
 Děkuji, s pozdravem Vladimír Palan

PTÁME SE NA VÁŠ NÁZOR: 
Chcete zachovat tradiční  
novoroční ohňostroj  
na náplavce? ANO, či NE. 

Napište nám, jak by měla  
vypadat společná oslava  
příchodu nového roku? 

 Stačí naskenovat QR kód telefonem  
a odpovědět na dvě otázky. 

Anketu najdete i na www.libcice.cz.  
Město zaplatilo za ohňostroj 2023  
bezmála 40 tisíc korun a radnice  
zohlední převažující názor. n red

Název nové ulice
Stavební práce v bytovém projektu 
Parku Cihelka společnosti Skanska 
finalizují a zanedlouho město pře-
vezme novou ulici do užívání. 

Poraďte nám,  
jak se bude jmenovat.  

Tip na pojmenování nové ulice 
posílejte na podatelna@libcice.cz 
do pátku 10. 2. do 12 hodin. 
Ve středu 15. 2. zastupitelé roz-
hodnou na základě vašich návrhů. 
Děkujeme za vaše zapojení. 
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ZPRÁVY Z RADNICE

ZPRÁVY Z KRAJE

Středočeský kraj přináší  
zajímavé dotační příležitosti

Dovolte mi připomenout, čím 
může být Středočeský kraj uži-
tečný pro obce, jejich organizace, 

spolky a další subjekty. Velkou šancí na 
financování aktivit jsou dotační tituly. 
Podmínkou je být tím, pro koho je pod-
pora určena, a mít smysluplný projekt, 

který odpovídá výzvě. Nyní v lednu je 
již otevřeno několik dotačních titulů. 
Jedním z nich je řadu let fungující Stře-
dočeský Humanitární fond. Žádosti na 
letošní rok je možno podávat do  
26. ledna. Včasný průběh hned od za-
čátku roku umožní v přiměřeném čase 

zhodnotit žádosti a rozhodnout, kdo 
bude podpořen. Zůstává tak dost času, 
aby vše v klidu proběhlo bez hektického 
finiše ke konci roku, což u dotací od 
jiných subjektů někdy bývá.

Humanitární fond se dělí na dvě 
části. Jednou z nich je tematické zadání 
Podpora sociálních služeb. Zde bude 
v letošním roce k dispozici rekordní 
částka 46 milionů korun. Podpora je ur-
čena výhradně pro registrované sociální 
služby, které jsou zařazeny v krajské síti 
sociálních služeb. Tedy pro profesionály. 

Lze z ní podporovat činnost sociálních 
služeb, jejich rozvoj, ale také třeba 
koupit za splnění určitých podmínek 
automobil. Teoreticky by si o dotaci 
mohla požádat například naše libčická 
pečovatelská služba.

Druhou částí Humanitárního fondu 
je Podpora sociálních aktivit. Je to 
novinka loňského roku, která se vel-
mi osvědčila. Proto jsme na rok 2023 
schválili v krajském zastupitelstvu 
rekordní a téměř dvojnásobnou částku 
devět milionů korun. Zde se podpo-

rují programy pro rodiny, mateřská, 
rodinná a komunitní centra, programy 
pro senio ry, mezigenerační spolupráce 
a další. Toto je šance zejména pro nezis-
kové organizace, které se na tuto činnost 
zaměřují.

Žádosti se podávají prostřednic-
tvím internetové aplikace. Procházejí 
formální kontrolou, zda mají všechny 
požadované náležitosti. Následně je 
členové hodnoticí komise v příslušné 
aplikaci posoudí. Program zkompletuje 
všechna jednotlivá hodnocení a pak už 

to spěje do finále. Nastávají schvalovací 
kroky, které uzavírá podpis smlouvy 
o dotaci. 

Vše je tedy zcela transparentní, 
podle jasných pravidel. Přeji žadatelům 
o krajské dotace nejen ze jmenovaných 
programů, ať jsou úspěšní a ať podpora 
pomůže co nejvíce lidem. n

Ilona Chrtová, zastupitelka Středočeského kraje

DOTACE

Vláda zaplatí zateplení
SENIOŘI, TEDY LIDÉ POBÍRAJÍCÍ STAROBNÍ DŮCHOD,  
DOMÁCNOSTI S NIŽŠÍMI PŘÍJMY – TY, KTERÉ POBÍRAJÍ PŘÍSPĚVEK 
NA BYDLENÍ – NEBO DOMÁCNOSTI, KDE VŠICHNI POBÍRAJÍ 
INVALIDNÍ DŮCHOD TŘETÍHO STUPNĚ, MOHOU ZÍSKAT  
AŽ 150 000 KČ NA ZATEPLENÍ SVÉHO BYDLENÍ,  
ABY RYCHLE SNÍŽILI SVÉ VÝDAJE NA PLYN NEBO ELEKTŘINU. 

Peníze se platí dopředu, takže nepo-
třebujete vlastní úspory. Podmín-
kou je mít dům přímo ve vlastnic-

tví, pokud už je například nemovitost 
přepsaná na potomky, příspěvek využít 
nejde.

NA CO SE DOTACE VZTAHUJE
Peníze lze využít na zateplení fasády, 
zateplení stropu, střechy nebo podlahy 
a na výměnu oken a vchodových dveří. 
Celkem vláda domácnosti pošle až 
150 000 Kč, a to jako součet za jednot-
livá vylepšení. Celková výše dotace se 
řídí od metru čtverečního zateplení, 
podle počtu vyměněných oken atp. 
Dotace zaplatí fakturu za materiál i za 
práci; práci jde udělat i svépomocí. 
Na materiál, respektive na provedení 
stavebních prací, se vztahují některé 
jednoduché základní požadavky na 
technická minima – nová okna musí být 
trojskla, zateplení musí mít nejméně  
20 cm a podobně.

Peníze lze získat na stavební úpravy 
rodinných domů, kde mohou být až tři 

samostatné byty, nebo i chat a chalup 
nebo dalších rekreačních stavení, které 
jsou celoročně obývané.

POSUDEK NA ÚPRAVY ZDARMA
Stropem či střechou uniká až 20 % tepla, 
starými okny klidně až 30 %. Je možné 
například zateplit střechu a vyměnit třeba 
jen několik oken, pokud už domácnost 
dosáhne na limitní částku 150 000 Kč. 
Žádost nevyžaduje složité papírování. 
Ostatně je možné na základě fotografií 
získat peníze i za zateplení provedená 
dříve – s fakturou od 12. září 2022. U no-
vých stavebních úprav je nutný stručný 

posudek od energetického experta – ten 
je pro tento program zadarmo a vyrobí 
ho zástupce Energetického konzultač-
ního a informačního střediska nebo 
místní akční skupiny, kterých je celá 
řada. Posudek ostatně ukáže, jaké sta-
vební úpravy v rámci rozpočtu přinesou 
nejvyšší energetické úspory.

Orientační cena za zateplení metru 
čtverečního šikmé střechy minerální  
vatou o tloušťce 30 cm včetně práce  
vyjde obvykle až na 700 korun, fasáda 
až na 2000 korun, izolace stropu mine-
rální foukanou vatou v tloušťce 40 cm 
se pohybuje od 700 korun za čtvereční 
metr. Samozřejmě se mohou vyskyt- 
nout rozdíly u složitých staveb. Za  
150 tisíc korun lze u staršího nezateple-
ného domu snížit výdaje bez problémů 
o 30 procent, což je úspora tři až šest 
tisíc měsíčně.

JAK NA TO?
Návod je na webu www.novazele-
nausporam.cz, pro bezplatnou konzul-
taci s odborníky stačí vygooglit „EKIS“, 
pomohou i na úřadech práce. Žádost se 
podává přes internet. Pokud to je kom-
plikované, pomohou příbuzní, a pokud 
i to je komplikované, napište na  
jiri.sochor@libcice.cz, dotaz přepošlu 
odborníkům; případně nechte dotaz na 
úřadě. Nicméně pokud se rovnou ob-
rátíte na odborníky z Místních akčních 
skupin nebo EKIS, viz výše, dostanete 
odpovědi rychleji. Pokud bude zájem, 
zorganizujeme na radnici konzultační 
den. n

Jiří Sochor, místostarosta

KOMISE MĚSTA

Čemu se věnuje komise pro 
sociální a zdravotní záležitosti

Od loňského roku se schází nová 
komise a dnes vám přiblížím, 
kdo jsou její členové a co od nás 

můžete očekávat. Také se dozvíte, na 
koho se obrátit, pokud potřebujete po-
radit například s uhrazením zvyšujících 
se nákladů na energie za vaše bydlení.

Členové komise jsou zástupci poli-
tických seskupení našeho zastupitelstva 
a současně jsou to lidé, kteří Libčice 
dobře znají, aktivně se podílejí na dění 
ve městě a potkáte je na různých akcích 
v roli pořadatele nebo návštěvníka. Jsou 
to Renata Baxová, Zuzana Cejpková, 
Ilona Chrtová, Petra Nováková Sádková, 
Šárka Fišerová a Kamila Vorlová. Před-
sedkyní komise je Martina Macurová.

NÁPLŇ PRÁCE KOMISE: 
n Zaměřujeme se na sociální témata 
a pomoc těm, kteří mají zdravotní 
postižení, pečují o své blízké, dále na 
seniory či ostatní, kteří řeší složitou 
životní situaci. 
n Připravujeme pravidla pro individuál-
ní finanční podporu pro osoby v obtíž-
né životní situaci.
n Chceme zlepšit informovanost o tom, 
kam se obrátit o pomoc.
n Věnujeme se i oblasti zdravotnictví. 
Budeme hledat možnosti lepší dostup-
nosti zdravotní péče, zajištění chybějí-
cích ordinací apod.
n Pravidelně budeme iniciovat různé 
přednášky a setkání, kde je možné se 

seznámit s novinkami ze sociální ob-
lasti. Jedna proběhla již v roce 2022 se 
zaměřením na sociální poradenství. 
n Budeme oporou naší pečovatelské 
službě. 
n V neposlední řadě jsme poradním 
orgánem rady města, a pokud se na nás 
obrátí s žádostí, připravíme vyjádření či 
návrh řešení. 

Budeme tu pro vás, napsat nám 
můžete na e-mail martina.macurova@
los-libcice.cz. n

Martina Macurová,  
předsedkyně komise pro sociální  
a zdravotní záležitosti

MALÉ INFORMAČNÍ OKÉNKO
V prosinci proběhlo setkání na téma 
Sociální poradenství. Na setkání jste se 
mohli dozvědět, kde a jak můžete po-
žádat, pokud vám distributor neúměrně 
vašemu příjmu zvýšil zálohy na energie. 
Mohli jste se zeptat, zda máte nárok na 
příspěvek na bydlení, či si ujasnit, jak 
vyplnit potřebný formulář. Pokud jste na 
setkání nebyli, nevadí. 
Můžete zavolat na číslo 
221 982 123 nebo se zastavit 
přímo na Městském úřadě Černošice, 
oddělení sociální pomoci, Podskal-
ská 19, Praha 2 (Metro B – Karlovo 
náměstí) v kancelářích č. 7, 8. Rádi 
vám poradí, jak postupovat.
Nebo můžete jít přímo na ÚP ČR pro 
Prahu – západ (Dobrovského 27, Praha 
7, zast. Letenské náměstí) a požádat na 
oddělení státní sociální podpory o PŘÍ-
SPĚVEK NA BYDLENÍ.
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ROZHOVOR ŠKOLSTVÍ

PAVEL BARTOŠ

Co si neřídíte sami, řídí jiní za vás
ROZHOVOR S BÝVALÝM 
PANEM STAROSTOU  
ING. PAVLEM 
BARTOŠEM, MBA

Představovat P. Bar-
toše, který byl téměř 
čtvrtstoletí nepřehléd-

nutelným hybatelem věcí veřej-
ných v našem městě, je myslím nad-
bytečné. Aktivně se podílel na vedení 
města a ochotně ukrajoval svůj osobní 
čas, aby se zúčastnil snad všech spor-
tovních, zájmových i kulturních akcí, 
které se kdy u nás pořádaly. Poslední 
volby přinesly do jeho života zásadní 
změnu, a tak se jej ptám, jak se teď má.

Jak vám bylo, když jste se poprvé 
dozvěděl výsledky zářijových voleb?
Od mládí se zajímám o sport a aktivně 
hraji šachy. Zažil jsem spoustu větších 
či menších vítězství i porážek. Nelituji 
toho, co se stalo, je to vůle lidí a já si 
z toho pro sebe vyvozuji poučení. Jedna 
významná etapa mého života skončila 
a já teď cítím svou prospěšnost jinde.

Přesto je to velká změna sedět 
náhle na židli opozičního zastupite-
le, poté co jste ve stejné místnosti 
spoustu let zastupitelstvo řídil.
Starosta vykonává službu ostatním 
občanům, což znamená velkou zod-
povědnost a výrazné omezení volného 
času. Přesto jsem tu práci vykonával se 
zájmem a rád. Teď po letech náročné 
práce, stresu a zodpovědnosti vnímám, 
že usedám do opoziční lavice zcela uvol-
něně a mám možnost se na práci pro 
město zamýšlet a dívat z jiného úhlu.

Během svého starostování jste zažil 
i dost tvrdou kritiku své práce. Ne-
chyběly ani osobní útoky ze strany 
tehdejší opozice, která je teď ve 
vedení města. Jakou opozicí budete 
vy?
V komunální politice jsem se pohy-
boval šest volebních období, tj. 24 let, 
z toho 16 let jako starosta. A je jasné, 

že ten, kdo vstoupí do politi-
ky, se musí umět vyrovnat 

i s nekomfortním prostře-
dím. Já nemám povahu 
ani věk na to, abych se 
choval tak jako někteří 
tehdejší opozičníci. Budu 

stále říkat, co si myslím, 
budu konstruktivní a budu se 

snažit, aby má práce vedla k roz-
voji města.

Jmenujte tři své nejvýznamnější 
úspěchy ve funkci starosty.
Mohl bych tu vyjmenovat významné 
položky 16 rozpočtů za starostovskou 
kariéru, ale neudělám to. Nebyla to 
jenom má práce a povinnost, ale práce 
kolegů zastupitelů, zaměstnanců úřadu 
a dalších lidí. 

A kdybych přece jen trvala na odpo-
vědi? 
Měl jsem velké štěstí, že jsem byl sta-
rostou v relativně stabilní hospodářské 
situaci státu, obklopen na úřadě inteli-
gentními a pracovitými lidmi, kteří mi 
umožnili přispět k tomu, aby se lidem 
v našem městě dobře žilo. Ponechám 
na občanech, aby s odstupem času naši 
práci zhodnotili.

Dobře tedy, budeme doufat, že si 
alespoň starousedlíci budou pama-
tovat rozblácené chodníky, chátrají-
cí školu, ZUŠ, kolonii, malokapacitní 
školku atd.
Ten seznam by se na tuto stránku ani 
nevešel.

Na co by po vašem odchodu mělo 
nové vedení města rozhodně navá-
zat? 
Jen heslovitě: územní plán, náplavka, 
revitalizace náměstí Svobody, sportovní 
hala města, ordinace lékařů, nové kabi-
ny AFK, nové družiny ZŠ, nová školka 
a sběrný dvůr. Z cizích investic bych 
uvítal supermarket a stavbu sociálně 
zdravotního zařízení Dr. Matouška.

Jak teď žije Pavel Bartoš, který 
nemusí každé ráno vstávat do práce 
a být všude přítomen? 
Jsem zdráv a mám dostatek času na to, 
abych dokončil vše, co jsem v minulosti 
doma zanedbal. Mám mnoho nepřečte-
ných knih, filmů, které chci zhlédnout, 
míst, která chci navštívit, a lidí, s nimiž 
bych rád hovořil. Zkrátka nevím, kam 
dřív skočit.

Opoziční zastupitelé založili na FB 
skupinu pod názvem MONITOR Libči-
ce. K čemu by měl MONITOR sloužit?
I opozice musí být vidět a slyšet. Z toho 
důvodu vznikl MONITOR coby me-
diální prostor pro názory a vyjádření 
opozičních zastupitelů jak na sociálních 
sítích, tak pravděpodobně i v tištěné 
podobě. 

Tento rozhovor vyjde v prvních LN 
roku 2023. Máte pro nás nějaké 
přání?  
Samozřejmě že přeji všem občanům 
pevné zdraví a štěstí. A jestli mohu 
přidat i radu, tak se zajímejte o věci 
veřejné, protože jde o váš život. Co si 
neřídíte sami, řídí jiní za vás.

Jménem našich čtenářů vám děkuji za 
radu i přání, které opětuji, a dovoluji si 
přidat i jedno velké poděkování za vše, 
co jste za posledních 24 let pro naše 
město vykonal. n

Tento rozhovor si v nezkrácené podobě 
můžete přečíst na FB Monitor Libčice.

Hannah Bartíková,  
členka spolku TRIANGL Libčice nad Vltavou

ZÁKLADNÍ ŠKOLA KARLA HAŠLERA

Na sjezdovkách bylo 
naštěstí sněhu dost
KDYŽ JSME ZAČALI PLÁNOVAT 
LYŽAŘSKÝ VÝCVIK, NIKDO Z NÁS 
NEPOCHYBOVAL O TOM, ŽE 
V LEDNU BUDE SNĚHU DOSTATEK. 
ŘEŠILI JSME VHODNÉ UBYTOVÁNÍ, 
CENY SKIPASŮ, VŠECHNA MOŽNÁ 
POTVRZENÍ A OHLÁŠENÍ, ALE ŽE BY 
NEMĚLO BÝT DOST SNĚHU? 

Toho se nikdo z nás neobával. 
Nakonec se termín 10.–15. led- 
na 2023 ukázal jako šťastně vy-

braný, protože sníh na sjezdovkách byl. 
Na lyžařský výcvik letos z naší školy 

vyjelo celkem 47 žáků a žákyň. Většina 
dětí byla ze sedmého ročníku, výcvik 
pak doplnili zájemci ze šesté třídy 
a osmého a devátého ročníku. Vyrazili 
jsme do Špindlerova Mlýna do hotelu 
Esprit. Autobus byl zajištěný přímo od 
školy až k hotelu. První den jsme stihli 
rozřazení do lyžařských družstev, díky 
velkému počtu účastníků jsme vytvořili 
tři lyžařská družstva a jedno družstvo 
snowboardové. 

Po návratu na ubytování jsme si 
prvně vychutnali večeři bufetovým 
způsobem, poté mohl začít náš herní 

program. První večer vznikly soutěž-
ní týmy, které sbíraly body po celou 
dobu pobytu. Současně jsme společně 
oslavili 15. narozeniny jedné žákyně. Po 
několika hrách a písních k tanci jsme 
se odebrali do postelí nabrat energii na 
lyžařské a snowboardové výkony. 

Další čtyři dny byly plné učení se 
lyžařským i snowboardovým doved-
nostem, pobytu na čerstvém vzduchu, 
aktivit s kamarády, učitelkami i instruk-
tory. Ač se díky oblevě mezi vánočními 
svátky někteří mohli obávat o sníh na 
sjezdovkách, ve Špindlerově Mlýně 
bylo lyžařské středisko v provozu a my 
jsme si mohli užít sportovních výkonů, 
na které jsme se tolik těšili. 

Všem žákům a žákyním patří velké 
díky za to, jak skvěle se na výcviku chova-
li, a za jejich přístup ke sportovním i zá-
bavným aktivitám. Rodičům děkujeme 
za to, že dětem lyžařský výcvik umožnili 
a spolupracovali se školou při organizaci 
celé akce. Poděkování patří i účastnícím 
se učitelkám a vedení školy za podporu 
a spolupráci při pořádání výcviku. n

Šárka Havelková, zástupkyně ředitele

Lyžařského zájezdu do Špindlerova Mlýna se zúčastnilo 47 dětí. 
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z knihovny
Jonasson Jonas:
Prorokyně a hlupák 

Nakladatelství Panteon 2022

Kinney Jeff: 
Deník malého poseroutky 
17 - Wíbuch Plýny 

Nakladatelství Albatros  
 CooBoo 2022

Arto Paasilinna:
Chraň nás Pánbůh  
před Finem 

Nakladatelství Hejkal 2018

Nabízené nové knihy v naší 
knihovně jsou humorné, takže 
se prosím usmívejte, až půjdete 
platit roční registrační popla-
tek. Důvod k spokojenosti máte, 
neboť jsme nezdražili a ceny jsou 
tak skutečně přívětivé. n
Šárka Sekerová  
a hlavní humorista Hubert
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EVANGELICKÝ KOSTEL 

Zazvoní, když přijde čas, 
poslouchej... Ring-o-ding
MOŽNÁ ZNÁTE BALADU 
MARTY KUBIŠOVÉ 
O ZVONKOVÝCH LIDECH? 
NADEPISUJI TAK ZPRÁVU 
O ZVONU EVANGELISTA 

Přátelé, mnozí jste přispěli do 
sbírky na zvon pro věž evangelic-
kého kostela. A je na čase i takto 

veřejně poděkovat – a také podat 
mezi-zúčtování sbírky a zprávu o stavu 
zvonu Evangelista. Právem se ptáte, jak 
to s ním je a jak je to s vybranými pro-
středky. Jen opakuji: dostat zvon na věž 
je společná akce města Libčice a evan-
gelického sboru z května roku 2019. 
Na financích jsme se zavázali podílet 
třetinou město, třetinou sbor a třetinou 
veřejnost ze sbírek.

JAK ZVON ZAPLATIT
Co jsme tedy ve věci doposud uděla-
li: kampanolog Jihočeské a bavorské 
diecéze pan Radek Lunga vypracoval 
základní vizi a studii (věž a zvonová 
stolice v ní byly v době stavby v roce 
1865 koncipovány pro dva zvony) a vy-
hlásili jsme veřejnou sbírku. Protože se 
zafinancování nezdálo být úplně reálné, 
vstoupili jsme v roce navíc 2020 do 
jednání (zprostředkovaná Přemyslov-
skými středním Čechami) s Minister-
stvem zemědělství ČR, které přislíbilo 
přibližně půlmilionovou dotaci z fondu 
na památky venkova. 

NÁROČNÁ PŘÍPRAVA DOTACE
Abychom žádost o dotaci mohli podat, 
vypracovali jsme během roku 2021 
a ledna 2022 kampanologický projekt, 
digitálně zaměřili věž kostela, získali 
statický a mykologický posudek věže 
i dřevěných konstrukcí a návrh jejich 
opravy, dále architektonický projekt, 
dále stanovisko krajských památkářů 
a všechny podklady pro žádost o sta-
vební povolení (SP), které jsme v únoru 
2022 na libčickém stavebním úřadě 
podali. Všichni víte, že během té doby 

prošla naše země a celý svět dvěma pan-
demiemi covidu, které všechno ztížily. 
I náš statik onemocněl a žádost o SP 
jsme podali se čtrnáctidenním zpoždě-
ním. SP jsme pak nedostali včas – lhůty 
pro vypracování prý nijak nešly zkrátit 
– a lhůta pro podání žádosti o dotaci na 
konci března propadla. O stejnou dotaci 
MZ v roce 2023 už nelze požádat – bez 
ní je projekt těžko realizovatelný a téměř 
dvouleté úsilí jako by minulo cíl. Po 
dohodě, abychom neblokovali finance, 
jsme městu jeho čtvrtmilionovou dotaci 
25. 2. 2022 vrátili. 

Ale nebojte se! Nevzdáme to. Město 
dál svou podporu a spoluúčast potvrdi-
lo a nová radnice také! Věc je momen-
tálně ve fázi, že jednáme o dotaci IROP, 
tedy evropskou. Jde o nesrovnatelně 
náročnější administraci, ale je možné 
získat vyšší financování. 

VYÚČTOVÁNÍ VEŘEJNÉ SBÍRKY
A doplňujeme informace o vyúčtování 
veřejné sbírky – tedy vašich darů – 
a všech dosavadních nákladů. VEŘEJ-
NÁ SBÍRKA zatím vynesla 77.887 Kč. 
NÁKLADY byly tyto: kampanolog pan 
Radek Lunga (celkový projekt a od-
borný dozor) pro nás pracuje zdarma. 
Digitální zaměření věže 21.780 Kč 
(Geoline, spol. s.r.o.), statický posudek 
věže a zvonové stolice včetně posudku 
mykologického + návrh na tesařské 
opravy 38.720 Kč (Ing. Petr Fantys, Jílo-
vé), architektonický projekt 12.087 Kč 
(Ing. arch. Vladimír Kosík), poplatek 
za SP 5.000 Kč. NÁKLADY CELKEM: 
77.587 Kč. Na veřejném účtu tedy 
zbývá 200 Kč. Všechny doklady uvede-
ných skutečností vám na faře kdykoliv 
předložíme.

NEVZDÁME TO 
Nejspíš nemusíme vysvětlovat, že do-
cílit něčeho takového, jako je zvon na 
věži, je v dnešní době čím dál tím slo-
žitější. K tomu se během přípravných 
prací a v covidu všechno průběžně stále 
zdražovalo pak přišel Putinův šokový 

skok. Je to prostě velké dobrodružství, 
které ale určitě nevzdáváme! Odhadu-
jeme, že nám to bude ještě trvat jeden 
a půl až dva roky (např. lhůty IROP 
dotací Ministerstva pro místní rozvoj 
prostě nelze nijak zkrátit). A pak snad 
třeba budeme moci pozvat Martu 
Kubišovou, aby nám svou nádhernou 
baladu při zasvěcení zvonu zazpívala… 
nebo my jí?

Přátelé, děkujeme vám všem ze 
srdce! A abychom už se snad začali 
připravovat a nacvičovat – „mí lidé 
zvonoví“? n

S úctou váš Tomáš Cejp, evangelický farář

Baladu najdete tady
www.youtube.com/
watch?v=12pqfKMQM-Q)
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Zvonice evangelického kostela na svůj 
zvon stále čeká. 

Historická mapa z roku 1899 Historická mapa z roku 1933

ŽIVOT V LIBČICÍCH PŘED LETY 

Sloučení obcí v roce 1924
OKRESNÍ SPRÁVA NA SMÍCHOVĚ 
SVÝM USNESENÍM VYZVALA 
OBCE, ABY SE VYJÁDŘILY 
K POŽADOVANÉMU SLOUČENÍ 
LIBŠIC, LETEK A CHEJNOVA 
V JEDNU POLITICKOU OBEC, 
RESPEKTIVE MĚSTYS,  
POD NÁZVEM LETKY. 

Bylo doporučeno zvoliti společ-
nou komisi, která by veškeré 
předpoklady sloučení prozkou-

mala, finanční problémy s tím spojené 
řešila a předložila obecním zastupitel-
stvům již hotový plán, jakým způso-
bem a dle jakých zásad se sloučení má 
provésti a jak by se obecní hospodaře-
ní dále vedlo. 

Hospodaření  
a účetnictví obou 
obcí v roce 1921 

Letky 

Chejnov

Libšice

katastrální výměra 
(v ha)

305 
143

263

počet obyvatel  
(rok 1920)

1274 
174

966

počet domů  
(rok 1920)

110 
24

130

jmění obce (v Kč) 117 979 25 575

jmění chudých (v Kč) 9 472 5 657

fond na stavbu 
chudobince (v Kč)

40 000 –

příjem daní (cca Kč) 100 000 5 000

obecní rozpočet (Kč) 50 000 6 000

Na náklady školy, údržbu silnic, cest, 
hřbitovů i ostatní přispívaly Letky 24 
díly a Libšice pouze 1 dílem. Příkladem 
byla přístavba 2. patra školy v roce 1922 
nákladem 500 tisíc, z čehož zaplatila 
obec Letky 480 tisíc, Libšice 18 tisíc 
a osada Chejnov 2 tisíce. Výše uvede-
ná čísla ukázala na zásadní majetkové 
rozdíly obcí, prospěšnost sloučení pro 
Libšice a nevýhodnost pro bohaté Letky.

Po čtyřech letech odporu, přes ně-
kolikrát vyjádřený nesouhlas i protesty 
obyvatel Letek vydalo ministerstvo vnitra 
16. 8. 1924 výnos, kterým byly obce slou-
čeny pod prozatímním názvem LETKY-
-LIBČICE, a to v mezích dosavadních 
katastrů. Zemská správa rozpustila obecní 
zastupitelstva Letek i Libšic a dosadila pro 
správu obecních záležitostí komisi v čele 
s předsedou Adolfem Křížem. Na posled-
ní schůzi zastupitelstva obce Letky konané 
5. 10. 1924 vyslovil starosta A. Kříž přání: 
„Aby do budoucího zastupitelstva byli vo-
leni lidé vážení a rozumní, kteří ku blahu 
občanstva a rozkvětu sloučené obce, bez 
rozdílu pracovati budou.“

Doufejme, že současné vedení rad-
nice ke spokojenosti obyvatel úspěšně 
vyřeší dlouhodobé problémy Letek, 
mezi které patří – absence obchodů 
s potravinami, zanedbaná a zpustlá část 
Leteckého náměstí a další. n

Z dostupných archiválií sepsal Jiří Hánl

NÁBYTEK A DŘEVOSTAVBY

Více o nás na 
www.devoto.cz

AREÁL ŠROUBÁREN 
LIBČICE NAD VLTAVOU 

Hledáme řemeslníky  
se zkušenostmi  

nebo chutí se učit.

TRUHLÁŘ
TESAŘ

KRESLIČ
MONTÁŽNÍK

Nástup možný ihned  
nebo dohodou.
Ozvěte se na  

prace@devoto.cz 
nebo na 733 359 599.
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HUDBA

Rybovka se začíná chystat v lednu
V SOBOTU 17. PROSINCE 
2022 ZAZNĚLO V LIBČICKÉM 
EVANGELICKÉM KOSTELE 
DALŠÍ KONCERTNÍ PROVEDENÍ 
ČESKÉ MŠE VÁNOČNÍ JAKUBA 
JANA RYBY. RYBOVU MŠI 
UVÁDÍME OD ROKU 2001 
A POČET PROVEDENÍ SE TEDY 
POHYBUJE PŘES DVACET LET.

Tato tradiční akce spojuje na jed-
nom pódiu hudebníky a zpěváky 
z Libčic a blízkého i vzdálenější-

ho okolí, kteří ale mají na město blízké 
vazby. V sólových partech se v prosin-
ci představili Berenika Rybová (sop-
rán), Kamila Procházková (alt), Petr 
Jedelský (tenor) a Miroslav Jirák (bas). 
Komorní orchestr řídil Luboš Harazin, 
zakladatel této libčické tradice třetího 
tisíciletí. Varhanní part zahrál Pavel 
Loukota. Základem komorního orches-
tru je smyčcový kvartet VSQ, doplněný 
přáteli a učiteli z libčické a kralupské 
ZUŠ.

Rybovka je nejhranější skladbou 
českých Vánoc a málokterý aktivní 
muzikant se vyhne tomu si ji v předvá-
nočním čase zahrát. Mši provádějí na 
špičkové úrovni i profesionální tělesa, 
ale zároveň se hraje všude po venkově, 
v podání místních muzikantů a zpěvá-
ků. Pro ty ji ostatně autor napsal, party 
jsou zvládnutelné pro každého šikov-
ného amatéra. O těchto venkovských 
provedeních se tradují četné veselé 
historky, třeba ta, jak zpěvák sólového 
basu (ten má v Rybovce opravdu hlavní 
roli) nedorazil, a tak jeho part skvěle 
odzpíval řidič autobusu, který na kon-
cert vezl sbor...

PŘÍPRAVA ZAČÍNÁ PO VÁNOCÍCH
S akcí je potřeba počítat již od začátku 
roku v rozpočtech a zajistit financování. 

Co se týče sestavení orchestru, tak 
obvykle se Luboš Harazin na podzim 
zeptá, jestli „máme smyčce“. To se 
rozumí samo sebou, protože s tím, že 
Rybovka bude, počítáme už od minu-

lého prosince. Dirigent si tedy obstará 
sólisty, dechy a varhany, pokud se mu 
nepřihlásí sami. A pěvecký sbor svolá 
své přátele a známé, a až v den koncer-
tu se ukáže, kolik zpěváků vlastně bude 
účinkovat.

Vzhledem k tomu, že všichni sklad-
bu znají, o velkém předkoncertním 
zkoušení se nedá moc mluvit. Smyč-
cová část orchestru obvykle zkouší 
jednou, aby se skladba tzv. „oprášila“, 
sbor s ní také jen seznamuje nováčky. 
Profíci přicházejí rovnou na generálku. 
Je pravda, že pak při provedení leckdy 
dochází k drobným překvapením, která 
zkušený posluchač může odhalit, ale 
doufám, že nám je odpustí. Ostatně na 
mnoha místech se hraje Rybovka v re-
žimu „kdo má čas, přijde“ – tak tomu 
bývá třeba 23. prosince na pražské 
Kampě nebo v hlavní hale Wilsonova 
nádraží. Tyto happeningy mají ne-
odolatelné kouzlo a vřele vám doporu-
čuji je někdy navštívit ať už jako hráč, 
zpěvák, nebo posluchač.

Co se týče partitur, existují v ně-
kolika vydáních a jsou v nich drobné 
rozdíly, nejen v jednotlivých nástrojích, 
ale i dokonce v délce některých částí. 

Protože si každý přinese svoje letité 
ohmatané noty, kterých se nerad vzdá-
vá, a také jsou různé zvyklosti v tem-
pech a střídání sól a sboru, je třeba si 
vždy před koncertem domluvit, jak se 
mše bude hrát a zpívat.

V den provedení se tedy všichni 
sejdou dvě hodiny předem v kostele, 
kde se na generální zkoušce mše pře-
hraje a domluví se tyto drobné detaily. 
Důležité je se dobře obléct, nejlépe 
v několika vrstvách, abyste nepřimrzli 
k židli. A pak se hraje a zpívá, vždy s ra-
dostí a plesáním; Luboš Harazin kromě 
mávání dirigentskou hůlkou všemu 
notně napomáhá svou neodolatelnou 
mimikou. Minimálně v části „Závěr“ se 
všichni sejdeme!

Děkujeme tedy městu Libčice nad 
Vltavou za poskytnutou finanční 
podporu, Iloně Ptáčkové (LOS) za 
podporu organizační, Luboši Harazi-
novi za uměleckou organizaci a také 
děkujeme vám všem, kteří jste si nás 
přišli poslechnout! Za potlesk jsme 
vděční a čím více diváků v kostele, tím 
je tepleji. n

Lucie Richterová, za spolek LOS i účinkující

VÝSTAVA V UHELNÉM MLÝNĚ

Jak umění mění myšlení 
OD ZÁŘÍ MINULÉHO ROKU K NÁM 
DO GALERIE ARTO.TO V UHELNÉM 
MLÝNĚ ZHRUBA JEDNOU TÝDNĚ 
ZAMÍŘÍ ŠKOLNÍ NEBO PŘEDŠKOLNÍ 
VÝPRAVA. 

Pro většinu ze studentek a stu-
dentů je to první příležitost, 
kdy se dostanou na výstavu 

současného umění, a také příležitost, 
jak uplatnit svoje výtvarné talenty 
v novém prostředí a s novými techni-
kami. Během podzimu 2022 v galerii 
probíhala výstava Burn Baby Burn, 
která představovala techniku smal-
tu ve světle volného umění. Smalty 
byly instalovány zvenku v oknech 
Uhelného mlýna a mohli jsme se tak 
společně bavit o umění ve veřejném 
prostoru a jeho roli v krajině i ve 
společnosti. Pohled každého studenta 
a studentky jakéhokoli věku dokreslu-
je plastický obraz toho, jak vnímáme 
umění a svět kolem nás. Jakkoli tohle 
zní jako fráze, přesvědčila jsem se 
o tom během posledních několika 

měsíců na vlastní kůži. Nezáleží na 
tom, kolik toho člověk ví nebo kolik 
toho viděl, aby mohl přinést inspira-
tivní pohled. A to je obzvlášť cenné 
v oblasti současného umění, kterého 
se spousta lidí, kteří už vyšli ze škol-
ních lavic, obává (někdy oprávněně) 
pro jeho nesrozumitelnost. 

Během dílen k výstavě smaltů si 
studentky a studenti zkoušeli techniku 
nepravého smaltu a hotové smaltované 
destičky si odnášeli domů a mohli je 
umisťovat také do veřejných prostor. 
Máme velkou radost, že k nám na pro-
gramy chodí školy z okolí jak ty úplně 
nejbližší z Libčic – ZŠ Karla Hašlera 
nebo lesní školka MŠ Kulíšek, tak školní 
výpravy z Dolan, Kralup a dalších měst 
a také školy z Prahy. Na konci ledna 
končí výstava Dům sester Válových – Jit-
ka a Květa, ke které běží program zamě-
řený na kolektivní tvorbu textilní koláže, 
a od poloviny února bude v galerii 
probíhat výstava malířky Hany Garové 
a výtvarný workshop bude zaměřen na 
monumentální tělesnou kresbu. 

Projekt se jmenuje Umění mění 
myšlení a probíhá za podpory EU, stu-
dentské vstupné je 50 Kč. Pokud byste 
chtěli přijet se třídou, napište nebo 
zavolejte: anna@arto.to, 734 552 558. n
Anna Roubalová, organizátorka  
programů pro školy a veřejnost

KINO KOTELNA

V únoru si posvítíme na svět sportu 

Aby však toho běhání a lezení 
a čutání nebylo moc, začneme 
přírodopisným snímkem. Jistě 

si pamatujete Planetu Česko a Planetu 
Praha. Filmaři se nejprve zaměřili na 
přírodu jednoho státu a pak na mikro-
kosmos jednoho města. Ve filmu Srdce 
dubu se francouzští tvůrci podívali na 
jeden jediný strom. Pomocí nejmoder-
nější techniky zachytili dobrodružný, 
dojemný i veselý život tvorů i tvorečků, 
kteří jej obývají. Hrajeme v pátek 24. 2. 
od 18.00 hodin. 

Stejný den od 20.00 hodin přijde na 
řadu film Adam Ondra: Posunout hra-
nice. Fenomenální český lezec a spor-
tovní celebrita světového významu zde 
předvede své sportovní umění, snímek 
ale zachycuje i výzvy, které před něj 

staví nová životní role v podobě úskalí 
rodinného života. V sobotu se pod po-
kličku profesionálního sportu podíváme 
kritičtějším pohledem. Drama z fotba-
lového prostředí Tygři vypráví podle 
skutečných událostí příběh mladého 
fotbalového supertalentu ze Švédska, 
kterého zakoupil slavný Inter Milán. 
Přinese hvězdný status, prachy a zároveň 
extrémně soutěživý svět, kde se člověk 
najednou stává polobohem i obyčejným 
zbožím, Martinu Bengtssonovi štěstí? 
Tygři líčí nablýskaný i drsný svět  
vrcholového sportu bez příkras, pozlát-
ka a laciných senzací. Hrdina filmu  
M. Bengtsson je zároveň autorem auto-
biografické knižní předlohy. n

Jaroslav Richter, organizátor

FO
TO

: I
LO

N
A

 P
TÁ

ČK
O

VÁ

Česká mše vánoční má v Libčicích tradici více než dvě desítky let. 
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Děti s vyzkoušely techniku  
nepravého smaltu.

Hrajeme v pátek 24. února od 20 hodin.
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HASIČI LIBČICE

Shrnutí roku 2022  
očima libčických hasičů
MINULÝ ROK BYL ZVLÁŠTNÍ. UŽ 
SI SKORO NEPAMATUJEME, ŽE 
SE NOSILY RESPIRÁTORY, BYLY 
COVIDOVÉ KARANTÉNY A ZAČALA 
VÁLKA NA UKRAJINĚ. 

Z pohledu výjezdové jednotky ha-
sičů Libčice byl rok 2022 nároč-
ný, ale se šťastným koncem. 34 

vyhlášených poplachů a 25 skutečných 
zásahů. V ostatních případech se jedna-
lo o planý poplach, nebylo nás potřeba 
a jen jsme drželi zálohu na stanici nebo 
výjezd neumožnila karanténa či zlobící 
technika. Logicky nejvíce zásahů pro-
běhlo v Libčicích. Narůstá počet jiných 
typů zásahů než přímo požár. Nejvíce 
jde o technické zásahy na popadané 
stromy do komunikací a záchranu osob.

NEJTĚŽŠÍ VÝJEZDY
Musíme vzpomenout dva z nich, 
na které nezapomeneme. 1. června 
jsme byli u požáru Alzheimer centra 
v Roztokách jako jedna z prvních jed-
notek. Doslova v rukách jsme vynosili 
řadu pacientů z hořícího, silně zakou-
řeného domu. Bohužel se nepodařilo 
zachránit všechny, a to v nás zůstane 
ještě dlouho. Druhý velký zásah byl 
na začátku července v Kralupech nad 
Vltavou, kde hořela nelegální skládka 
odpadu. Strávili jsme tam několik dní 
a nocí, vše v dýchací technice.

NADĚJE NA NOVOU CISTERNU
Velkou radost máme z doplnění 
výjezdové jednotky o nové tváře a ze 
získávání nových odborností, díky 
kterým vám můžeme poskytovat širší 
a lepší pomoc. Doufáme, že se na nás 
usměje štěstí a podaří se získat dotaci 
na novou hasičskou cisternu, protože 
náš stávající veterán vyžaduje stále 
větší péči a spolehlivost není nejvyšší.

SPOLEČENSKÉ ZAPOJENÍ
Nesmíme zapomenout na tradiční 
společenské akce: čarodějnice nebo 

třeba odrazkovou stezku. Letos se 
snad podaří uspořádat i hasičský ples. 

Do roku 2023 vám přejeme hlavně 
zdraví. Ať se potkáváme na akcích, 
ale ať k vám nikdy nemusíme jet „na 
majáky“. n

Jan Menšík, velitel jednotky SDH Libčice

ŠACHOVÝ KLUB

Naši šachisté  
v zimě nelenili

Zimní období je pro šachisty tradič-
ně časem nejtužších bojů o umíst-
nění v regionálních soutěžích. 

Ani tato zima není výjimkou, oba místní 
celky odehrály tři zápasy. Lépe se dařilo 
Áčku, které ve venkovních zápasech těsně 
zdolalo TP NOVA Kladno D i Kralup-
ské Céčko, v poměru 4,5 : 3,5. Venkovní 
šnůru zakončilo výhrou 5,5 : 2,5  
ve Velvarech. V neúplné tabulce tak  
„A“ týmu patří dvě kola před koncem  
1. místo a je jasné, že o postup do krajské 
soutěže si to rozdá s Buštěhradem C. 
V posledním domácím utkání v derby 
vyzve rivala z Roztok a sezonu zakončí 
v Neratovicích. Béčko nejdříve zdolalo 
šachisty z Kladna 4 : 1, ale od té doby 
čeká na výhru. V domácím zápase se 
rozešlo smířlivě s Odolenou Vodou a ne-
stačilo na Sokol z Buštěhradu, kde padlo 
v poměru 3,5 : 1,5. Ve vyrovnané tabulce 
tak okupuje klidný střed. Poslední zápas 
sezony čeká v únoru „B“ tým v domácím 
prostředí s Velvarským Béčkem. Domá-
cí zápasy se konají v neděli od 9 hodin 
v Klubu seniorů a zde probíhají i čtvrteč-
ní tréninky od 18 hodin. Každý šachový 
nadšenec nebo začínající šachista amatér 
jakéhokoli věku je srdečně vítán! Závě-
rem řešení z minulého čísla: 1.Vh8+ Jh5 
2. Vxh5 Kxh5 3. Sg3!! Po tomto tahu je 
konec. Černý musí střelce vzít, avšak po 
Vc8 následuje neodvratný mat na h8. n

Martin Chrobák, člen šachového týmu

TJ SOKOL

Boxerské Vánoce

Ve stínu utkání o bronz Mist-
rovství světa v kopané 2022 
v Kataru a České mše vánoční 

v místním evangelickém kostele proběhl 
v sobotu 17. prosince 2022 odpoledne 
v libčické sokolovně otevřený trénink 
a veřejný sparing boxerského oddílu 
TJ Sokola Libčice nad Vltavou, o jehož 
konání jsme vás informovali v říjnových 
novinách a byl avizován i v kalendáři na 
prosinec 2022. Tuto akci jsme pořádali 
nejen ke čtvrtstoletí znovuobnovení 
činnosti boxu v Libčicích, ale i jako 
předčasnou sportovní oslavu Vánoc. 
Potěšilo nás, že se na akci přišel podí-
vat Vladimír Nový, který do roku 1990 
libčické boxery trénoval. Oslavit 25 let 
činnosti BC NOVO s námi přišli i dva 
boxeři Pitbull gymu Kralupy nad Vlta-
vou a tři boxeři spřátelených pražských 
oddílů bez ohledu na právě probíhající 

mistrovství republiky v boxu. V ringu se 
postupně pod řízením rozhodčího boxu 
Tomáše Chrta vystřídali naši hosté i vět-
šina členů BC NOVO nevyjímaje čtyři 
dívky, které překvapily svým nasazením 
a bojovností, přestože všechny byly mezi 
„čtyřmi provazy“ poprvé. Škoda jen, že 
se akce těšila malému zájmu veřejnosti, 
ale kdo se přišel podívat, rozhodně neli-
toval. Se vstupem do roku 2023 přejeme 
čtenářům Libčických novin a všem 
občanům Libčic nad Vltavou především 
pevné zdraví, jasnou mysl, přiměřeně 
štěstí a úspěchy ve veškeré své činnosti. 
Rádi se s vámi v letošním roce potkáme 
v libčické sokolovně. n
František Novotný,  
předseda oddílu BC NOVO

TJ SOKOL

Libčický 
florbalový 
pohár
26. LISTOPADU SE V HALE 
U ZIMNÍHO STADIONU V KRALUPECH 
USKUTEČNIL 1. ROČNÍK LIBČICKÉHO 
FLORBALOVÉHO POHÁRU, KTERÝ 
POŘÁDAL ZA PŘISPĚNÍ NAŠEHO 
MĚSTA A PIVOVARU ÚNĚTICE NÁŠ 
SOKOLSKÝ FLORBALOVÝ ODDÍL. 

Turnaje se zúčastnily čtyři týmy – 
vedle našeho tradičního soupeře 
Lokomotiva Boys z Kralup to 

byl nedávno vzniklý tým Žraloci Sla-
ný, družstvo ASPV Veltrusy a samo-
zřejmě náš tým. Hrálo se systémem 
každý s každým na 3 x 12 minut. Díky 
většímu rozměru hřiště, než je naše 
sokolovna, se hrálo ve čtyřech hráčích 
plus brankář. 

Jasným vítězem turnaje se skóre 
22 : 6 se stal tým ASPV Veltrusy, který 

neztratil ani bod. Opírat se mohl ze-
jména o Daniela Štefla, který byl celkem 
jednoznačně zvolen nejlepším hráčem 
turnaje a zároveň si vystřílel titul nejlep-
šího střelce, i když mu na paty šlapal náš 
Honza Rohlíček. Na druhém místě se 
umístil celek Lokomotiva Boys. Bronzo-
vý pohár putoval do Libčic. Sympatický 
tým ze Slaného, který dorazil s početnou 
fanouškovskou základnou a žraločím 
maskotem, skončil čtvrtý. 

Trenér Tomáš Koubek k našemu 
výkonu poznamenal: „Škoda našeho 
prvního zápasu s Lokomotiva Boys, 
kdy jsme tradičně zaspali první třetinu. 
Než jsme se rozkoukali, prohrávali jsme 

1 : 4 a i přes mocný finiš jsme nakonec 
dokázali snížit jen na 3 : 4.“  S Veltru-
sy jsme drželi krok po dvě třetiny, po 
kterých jsme prohrávali „jen“ 2 : 3. 
V té poslední jsme se nechali něko-
likrát zbytečně vyloučit, což soupeř 
nemilosrdně potrestal a uštědřil nám 
porážku 2 : 9. Chuť jsme si spravili až 
v posledním zápase s týmem Žraloci 
Slaný, který jsme porazili 9 : 0. Fanoušci 
a samotní hráči vytvořili během turnaje 
pěknou sportovní atmosféru. Organi-
zace se povedla a už se těšíme na druhý 
ročník v roce 2023. n
Jiří Flégl, florbalový brankář  
TJ Sokol Libčice nad Vltavou
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V kralupské hale cinkl pro Libčice bronz. 

Nová šachová úloha:  
bílý na tahu, mat v 5. tahu.

Únorové termíny 
soutěžních zápasů 
stolního tenisu
n  sobota 4. 2., 10 hodin 

Sokol Libčice „C“ – Viktoria 
Vestec „C“ (okresní přebor II)

n  sobota 11. 2., 10 hodin 
Sokol Libčice „B“ – Sokol  
Roztoky „B“ (okresní přebor I)

n  sobota 11. 2., 17 hodin 
Sokol Libčice „D“ – Sokol Mní-
šek pod Brdy „E“ (okresní přebor III)

n  sobota 18. 2., 10 hodin 
Sokol Libčice „C“ –  
TJ Úholičky „C“ (okresní přebor II)

n  sobota 18. 2., 17 hodin 
Sokol Libčice „A“ – Dynamo 
Nelahozeves (krajský přebor)

n  neděle 19. 2., 10 hodin 
Sokol Libčice „A“ – Sokol  
Dolní Beřkovice (krajský přebor) 

n  pondělí 20. 2., 19 hodin 
Sokol Libčice „B“ – Viktoria 
Ořech „A“ (okresní přebor I)

Hasiči Libčic nad Vltavou 
děkují ÚJV Řež, a. s.,  

za finanční dar na nákup 
záchranných pomůcek.
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TYP ČINNOSTI

18 2

4

2

7

1

Požár 52,9 %
TP: únik ropných 
produktů 5,9 %

TP: stromy 
11,8 %

TP: ostatní 
5,9 %

Záchrana  
osob 20,7 %

Cvičení 2,9 %
Pozn.: 
Technická pomoc (TP)

Článek v plném znění najdete na 
www.libcice.cz/zivot-ve-meste/
libcicke-noviny/co-se-neveslo/
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INZERCE

AUTOSERVIS 
Přílepská 1707 a 1233, Roztoky
Kompletní zajištění STK včetně měření EMISÍ. 
Opravy vozů všech značek – mechanické opravy, 
autoelektrika, servisní prohlídky, výměna oleje, 
diagnostika, výměna skel, servis klimatizace 
a dezinfekce ozonem, montáž příslušenství, 
zabezpečení vozu, opravy brzd, výměna výfuku, 
oprava podvozku, výměna tlumičů a pérování. 
Zajistíme opravu havarovaného vozu včetně 
zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřízení 
geometrie na moderním 3D zařízení. Zdarma 
zapůjčení náhradního vozu.
Kontakt:
Miroslav Vejbora: 731 862 462 
Josef Čížkovský: 731 151 334 
STK EMISE: 233 910 042 
servis@autohouser.cz

PNEUSERVIS 
Přílepská 1233, Roztoky
Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů pro auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby a speciální vozy. Montáž a opravy pneu na 
moderních strojích s použitím nových technologií. 
Diagnostika kontrolních systémů tlaku v pneu. 
Uskladnění pneumatik a jejich servis. Odborná 
konzultace při výběru a prodej příslušenství. Přímé 
zastoupení prémiových značek pneumatik a disků.
Kontakt:
Lumír Novotný: 774 151 334,  
lumir.novotny@autohouser.cz 
Michal Kmoch: 608 638 173
PRODEJ A SERVIS: 220 911 128

AUTODÍLY
Přílepská 1233, Roztoky
Prodej širokého sortimentu náhradních  
dílů na většinu značek, zajistíme i originální 
náhradní díly. Spolupráce s dodavateli –  
AUTO KELLY, APM, ACI, ELIT, INTER CARS,  
MG PARTS, STAHLGRUBER a další.  
Velkoobchod a maloobchod, autodíly  
dovezeme až do vaší dílny.
Kontakt:
Martin Franc: 739 465 534 
martin.franc@autohouser.cz 
Pavel Ondrák: 731 151 343 

www.autohouser.cz
www.superpneu.cz

Vaše zahrada
               od projektu 

   po údržbu
          kvalita se zárukou 

Projekce a realizace zeleně
Automatické závlahové systémy
Zahradní jezírka – koupací, okrasná
Předpěstované travní koberce
Dřevěné altány, pergoly, paluby
Kamenné zídky, dlažby, opěrné zdi

BAOBAB – péče o zeleň s.r.o. I Rýznerova 3/24, 252 62 Únětice
mobil: 731 659 881 I tel./fax.: 224 319 917 I e-mail: realizace@baobab.cz
www.baobab.cz  
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